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Geachte raads- en commissieleden, 
 
Waarover gaat deze brief? 
In onze collegevergadering hebben wij gesproken over de beantwoording van de vragen van de CDA fractie 
Dinkelland met betrekking tot de drinkwater aansluitingen van Vitens in relatie tot nieuwbouwplannen van 
woningbouw en bedrijventerreinen. 
 
Ons besluit 
In onze vergadering van 27 september 2022 hebben wij besloten de schriftelijke vragen middels deze 
raadsbrief te beantwoorden.  
 
Toelichting 
De CDA fractie Dinkelland heeft op 21 augustus 2022 in de raadsvergadering vragen gesteld. Deze vragen 
hebben betrekking op de drinkwater aansluitingen van Vitens voor nieuwbouw van woningen en 
bedrijventerreinen. Aanleiding hiervoor is het probleem rondom leverantie van drinkwater, waardoor niet alle 
nieuwe aanvragen voor drinkwater gehonoreerd kunnen worden door Vitens. 
Hierbij gaat het om de volgende vragen: 
 
1. Heeft het college de laatste maanden nog overleg gehad met Provincie en Vitens over de ontstane 
situatie? 
 
Antwoord: 
Binnen Twente hebben de gemeenten onderling afgesproken om samen op te trekken en dat deze 
problematiek via het Twents waternet bestuurlijk wordt besproken met Vitens en de Provincie. De afgelopen 
periode is er maandelijks bestuurlijk overleg geweest over deze situatie. Uit die overleggen komt naar voren 
dat met name de winvergunningen van Vitens het probleem zijn om de leveranties te kunnen garanderen. 
De zoektocht naar nieuwe winningen loopt al jaren ( vanaf 2007- brand Vredenstein) en wil niet vlotten qua 
locatie keuze en belangen van derden. Als gevolg van een aantal aanvragen voor grootzakelijke 
aansluitingen in Twente komt de operationele reserve van Vitens in gevaar. Afgesproken is dat kleinere 
aansluitingen ( tot 15 m3/uur) nog wel kunnen worden aangesloten. Grotere aansluitingen (meer dan 15 
m3/uur) kunnen niet worden gehonoreerd.   
 
2. Gelden deze maatregelen voor heel Twente? 

 
Antwoord: 
Dit geldt voor heel Twente. 
 

 



3. Welk type bedrijven worden uitgesloten? 
 
Antwoord: 
Er worden geen bedrijven uitgesloten van deze maatregel. 
 
4. Wat is de reden dat Vitens deze maatregelen treft? 
 
Antwoord: 
De operationele reserve van Vitens is zover afgenomen, zodat deze maatregel noodzakelijk is. 
De leveringszekerheid van drinkwater is afgenomen door de aanhoudende droogte en hitte. Daarnaast is de 
vraag naar drinkwater is enorm toegenomen vanwege de woningbouwplannen (woningtekort) en in 
combinatie met de droge jaren vanaf 2018 is de operationele reserve versneld afgenomen. 
 
De huidige problemen zullen de komende jaren aan de orde zijn. Een mogelijke oplossing ligt bij de 
winvergunningen die beter benut kunnen worden. Er is wel voldoende grondwater beschikbaar, maar Vitens 
kan op dit moment niet voldoende grondwater uit de bodem onttrekken. Niet alle bestaande vergunningen 
zijn volledig inzetbaar. 
Op momenten van extreme droogte en hitte is de operationele reserve slechts 1-2 % en daarom zijn deze 
maatregelen nodig. Deze situatie blijft in de komende jaren bestaan. Daarnaast heeft Vitens ook meer 
vergunningen nodig voor het mogen onttrekken van grondwater om in de komende decennia voldoende 
drinkwater te kunnen leveren om aan de toekomstige vraag te kunnen voldoen. Vitens is hierover in gesprek 
met de Provincie. 
 
5. Er zijn plannen om bedrijventerreinen in Dinkelland uit te breiden. Worden deze bedrijven dan mogelijk 
niet aangesloten op het drinkwater? 
 
Antwoord: 
Voor zover voor deze uitbreidingen geen grotere drinkwater aansluiting benodigd is dan 15 m3/uur, worden 
dergelijke aanvragen gehonoreerd door Vitens. Ter indicatie gaat het voor woningbouw dan om plannen van 
ca. 50 woningen per aanvraag. Aanvragen met een grotere aansluiting dan 15 m3/uur worden niet 
gehonoreerd. 
In dergelijke gevallen gaat Vitens in overleg met de desbetreffende aanvrager om de mogelijkheden voor 
alternatieven te bespreken, zoals een duurzame oplossing als hergebruik van water. 
In het Twents Waternet is afgesproken dat Vitens hiertoe het initiatief neemt . 
 
6. Hoe staat het met de bouw van het nieuwe drinkwaterproductiebedrijf in Weerselo? 
 
Antwoord: 
De aanpassingen in Weerselo hebben geen effect op het beleid van Vitens ten aanzien van 
aansluitcapaciteit voor woningbouwplannen en bedrijventerreinen. Aanvragen van meer dan 15 m3/uur 
worden niet gehonoreerd. 
In Weerselo is de bestaande winning aangepast en gerenoveerd met een onthardingsinstallatie en een 
nieuwe spoelwaterverwerkingsinstallatie die in 2022 operationeel is. 
 
7. Vitens geeft aan dat schoon drinkwater schaars wordt. Is het college op de hoogte of soortgelijke 
problemen ook te verwachten zijn vanuit het waterschap? 
 
Antwoord: 
In het geval van extreme droogte zijn maatregelen noodzakelijk vanuit Vitens om voldoende reserves te 
kunnen garanderen. De grondwater voorraad is normaliter voldoende beschikbaar. Echter bij droogte 
moeten extra maatregelen genomen worden. 
Het waterschap neemt in dergelijke gevallen ook maatregelen tegen de onttrekkingen van grondwater. 
Het huidige onttrekkingsbeleid van het waterschap staat omschreven in de Keur 
In het Themaplan Klimaat van het waterschap is opgenomen dat er een Integraal Beleidskader Grondwater 
wordt ontwikkeld en dat het waterschap het huidige beleid ten aanzien van onttrekkingen grond- en 
oppervlaktewater gaat actualiseren.  
 
Waarom deze raadsbrief? 
Op basis van artikel 35 van het Reglement van Orde kan een raadslid schriftelijke vragen stellen aan het 
college. Schriftelijke vragen worden door het college beantwoord middels een raadsbrief. 
Wij stellen u voor deze raadsbrief voor kennisgeving aan te nemen. 
 
 

https://www.vechtstromen.nl/direct-regelen/watervergunning/informatie-keur/
https://www.vechtstromen.nl/bestuur/themaplan-klimaat/


Heeft u nog vragen? 
Neem dan contact op met de raadsgriffier. Deze zal uw vragen aan ons college kenbaar maken. 
 
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Dinkelland, 

 
de secretaris 

 
 
Drs. C.H.A.A. Luttikhuis 

de burgemeester 
 

 
J.G.J. Joosten 


